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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. február 4. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
3. A 2014. évi költségvetési rendelet megvitatása.- I. forduló. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám.    Tárgy:     Jegyzőkönyvi 
             oldalszám: 
 
23/2014.  Napirend elfogadása      4. 
 
24/2014.  Polgármesteri jelentés elfogadása    6. 
 
25/2014.  Országzászlóval kapcsolatos megkeresés   7. 
 
26/2014.  A 2014. évi költségvetési rendelet I. változatának  

megvitatása       13. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. február 4. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Kunné Horváth Izabella KSZGYI intézményvezető, Nógrádiné 
Vígh Krisztina könyvtáros, Hegedűs Sándor művelődésszervező 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó alapján. Van-e más 
javaslat? Aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 23/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
23/2014.(II. 4.) KNÖT. h.  

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. február 4-i soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A 2014. évi költségvetési rendelet megvitatása.- I. forduló. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
1. Napirend 
Polgármesteri jelentés. 
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Előadó: Szegvári Ernőné 
      polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirend a polgármesteri jelentés. 

• Január 29-én Maroslelén a szennyvíztársulás sajtótájékoztatóján voltam, már itt is 
használható a csatorna.  

• Január 30-án Ferencszállás polgármesterével, jegyzőjével, az óvodavezetővel és a 
pénzügyi csoportvezetővel tárgyaltunk az óvoda feladatairól, illetve az ehhez 
kapcsolódó finanszírozásról, ami a bér részét érintette. Meg is állapodtunk hogyan 
fognak ehhez támogatást adni, mert a bértámogatás nem fedezi teljes egészében a 
foglalkoztatott óvónők bérét. Balázs Zoltán képviselő keresett meg aznap, elmondta, 
hogy van egy terület, ahol fakitermelés folyik, engedély alapján, valamint kimentek a 
Gulyás-gyöp területére, de nem láttak fakitermelést.  

• Január 31-én Többcélú Társulás, szennyvízcsatorna társulás, valamint ivóvízminőség-
javító társulás ülésein voltam. Ezen a napon Lázár János államtitkár úr fórumán 
vettem részt, illetve előtte egyeztettünk a hivatalban a legégetőbb, a község fejlesztését 
és működését érintő kérdésekről. Elmondta, hogy kéri a kerékpárúthoz, a három 
épületet érintő KEOP-os pályázathoz kapcsolódó anyagokat, valamint a kastélyról 
dokumentumokat. Beszéltem szombaton Sipos Györggyel, elkészült egy olyan 
költségbecslés, amibe belekerülne a kastély tornyának teljes, komplett rendbetétele, 
ehhez tervek is kellenek, mivel engedélyt kell kérni a műemlékvédelemtől. Belekerült 
a kerítés felújítása, tereprendezése az udvarnak és a parkosítás egy része, valamint a 
megvalósíthatósági tanulmány összege. Összeraktuk az anyagokat és elküldtük 
államtitkár úrnak. Visszajelzést még nem kaptunk, hogy kell-e valamit kibővíteni. 
Balázs Zoltán kérte, hogy jelezzem, nem áll meg Kiszomboron pénteken és vasárnap a 
„diákvonat”, az erre vonatkozó anyagot még a hivatalban átadtam. Azt mondta, meg 
fogják nézni, de nem ígért semmit.  

• A Többcélú Társulás ülésén átkértük a kerékpárút tervének azt a részét, ami nem 
Kiszombor önkormányzata nevére készült el. A haleszi buszmegállóig készült a 
kiszombori önkormányzat költségvetéséből és az önkormányzat nevére az összes többi 
a Többcélú Társulás nevére. Kérni kell az engedélyező hatóságtól, hogy írják át 
Kiszomborra. Ma érkezik a pályázatíró, aki a kerékpárúttal kapcsolatos pályázatban 
segítséget nyújt. Jön a tervező és Gábor Vilmos is. Át fogjuk a feladatokat beszélni. A 
Közlekedésfejlesztési Koordinációs Központtal is szerződést kell kötni arra a bizonyos 
járdaszigetre, mert nem lehet benyúlni a Közút területébe. Beszéltem tegnap Székely 
Tamás úrral, a Magyar Közút Nonprofit Zrt. Csongrád Megyei Igazgatóság 
igazgatójával, segítséget fog adni, nyugodtan kereshetem.  

 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennyi lett volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: A kastély összeállított terve pénzben mit jelent? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Államtitkár úr azt mondta, 50-100 millió Ft között legyen, 
így kb. 99 millió Ft-os költségvetést állítottunk össze. Pontos felmérés alapján készült el a 
költségbecslés. Nem a teljes parkfelújítás van benne, csak egy része, tereprendezés és a 
kerítés építése. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Lázár úr 400-500 millió Ft-ot ígért. Ebbe bele fogunk férni? 
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Szegvári Ernőné polgármester: Bele fogunk férni, mert a kerékpárút 200 millió Ft körüli, az 
energiaracionalizálási pályázatunkban 186 millió Ft-ot igényeltünk és a kastélyra 100 millió 
Ft.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: A kastély összeállított költségvetése pontosan mit takar? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Sipos György tervezői ajánlata: a műemléki épület eredeti 
állapotban fennmaradt torony épületrészének helyreállítása a mellékelt összesítő szerint 25,2 
millió Ft + 27 % Áfa; a Makói és Móricz Zsigmond utca mentén húzódó összesen 200 fm 
hosszú kerítésszakaszok és kapuk újjáépítése, helyreállítása 14,8 millió Ft + Áfa; közel 2 
hektáros terület durva tereprendezése, részleges kertépítési munkái, a mellékelt kertész leírás 
szerint 26 millió Ft + Áfa, a kivitelezési munkákhoz szükséges építési engedélyezési tervek, 
kivitelezési tervek, árazott, árazatlan költségvetés kiírások elkészítése 4 millió Ft + Áfa, a 
műemléki épületegyüttes és területe hasznosítására, fejlesztési tanulmányterv készítése, 
szakági műszaki leírásokkal és költségbecslésekkel 8 millió Ft + Áfa. Összesen 78 millió Ft + 
Áfa, bruttó 99.060.000,- Ft. A bekerülési összegek a kastélyhoz korábban elkészített 
műemléki kutatások, állapottervek, tanulmányok, valamint a környékben kialakult építési árak 
és munkadíjak alapján lettek meghatározva. A költségbecslési összesítő a következő becsült 
nettó költségeket tartalmazza: utcai kerítések építése 14,8 millió Ft; földszinti 
padlószerkezetek kialakítása 1,8 millió Ft; emeleti padlószerkezetek kialakítása 1,4 millió Ft; 
belső felületek kialakítása 3,4 millió Ft; homlokzati felületek felújítása 6,75 millió Ft; 
nyílászárók cseréje 5,5 millió Ft; épületbádogos szerkezetek 1,15 millió Ft; szigetelő munkák 
1,8 millió Ft; lépcsőszerkezetek felújítása 1,2 millió Ft; elektromos munkák, villámvédelem 
2,2 millió Ft; környezetépítési, kertészeti munkák 26 millió Ft; a tervezési díjak összesen 12 
millió Ft. A kastély parkosítással érintett terület kb. 13.000 m2, park több lépcsőben történő 
fejlesztése során az első fázis lehetséges munkafolyamatai: a tervezett park területén 
területrendezés, durva tereprendezés; a későbbiekben építéssel nem érintett terület 
lehatárolásai, itt termőföldterítés, gyepesítés, szárazságtűrő fűmagkeverékkel; lehatárolt 
területen terv szerinti fatelepítés, előkertben sövénytelepítés; a műemléki kertrekonstrukció 
alapszerkezetének kialakítása; a gyep és a fák öntözéséhez a területen vízhálózat kiépítése. 
Ezek az adatok szerepelnek az elküldött anyagban. Kérdés? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: A kerékpárút aránylag elég stabil ígéretnek tűnt. A pénzügyi 
konstrukciójáról lehet-e tudni? Elvileg központi finanszírozású lesz, ezt elő kell finanszírozni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szerintem előlegfinanszírozás lesz. Van-e még kérdés? 
Amennyiben nincs, aki a polgármesteri jelentést elfogadja, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 24/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
24/2014.(II. 4.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. február 4-i testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Országzászlóval kapcsolatos megkeresés 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a megkeresés és a mellékletek a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Országzászlóval kapcsolatos megkeresés. Utánanézettünk, 
igazán nem találtunk rá utalást, hogy itt Országzászló lett volna. Felvettem a kapcsolatot Borsi 
Sándorral, illetve Bence mesterrel, mert megjelent egy pályázat az első világháborús 
emlékművek helyreállítására. Ha beadunk pályázatot, akkor ennek a teljes emlékműnek a 
felújítását kellene megpályázni, aminek része lehet a zászlótartó rúd is, így ebben a 
pályázatban ezt is meg tudnánk csinálni. Ha nem kapunk támogatást, akkor természetesen a 
festőinkkel el tudjuk végezni ezt a feladatot. Vannak még kérdések, mert nem tudjuk a 
műemléki besorolását, illetve, hogy a műemlékvédelem ebbe beleszól-e. Kérdés, vélemény?  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha van lehetőség pályázat útján felújítani, akkor mindenképpen úgy 
kellene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Bence mesterrel beszéltem tegnap, azt mondta ez műkő, és 
ha csiszoljuk, akkor valószínűleg tönkremegy. Esetleg műgyantával lehetne lefedni, de a 
műgyantás eljárással az a baj, hogy a nedvességet bezárjuk. Kérdés? Az a javaslatom, hogy 
pályázatot nyújtsunk be az első világháborús emlékmű felújítására, és annak keretében újítsuk 
fel az Országzászlót is, amennyiben a pályázat nem nyer, akkor ismét felvesszük a kapcsolatot 
a kezdeményezővel, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 25/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Országzászlóval kapcsolatos megkeresés 
 
25/2014.(II. 4.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 
Országzászlóval kapcsolatos megkeresés tárgyú előterjesztést és az alább döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért az Országzászló 
felújításával kapcsolatos kezdeményezéssel, azonban azt oly módon kívánja elsődlegesen 
megvalósítani, hogy az Országzászló helyreállítása az első világháború történelmi emlékeit 
őrző emlékművek rendbetétele, renoválása, helyreállítása témában a Közép- és Kelet-európai 
Történelem és Társadalom Kutatásáért Közalapítvány által kiírt pályázat keretében, az első 
világháborús emlékmű felújításával egyidejűleg, annak részeként történne meg. 
 
A Képviselő-testület akként határoz, hogy amennyiben a pályázat nem részesülne pozitív 
elbírálásban, a kérelmet újratárgyalja és felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy vegye 
fel a kapcsolatot a kezdeményezővel az együttműködés kialakítása érdekében. 
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A határozatról értesül: 

- Kövesdi Sándor Kiszombori JOBBIK alapszervezet elnöke 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
3. Napirend 
A 2014. évi költségvetési rendelet megvitatása – I. forduló. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, rendelet-tervezet, a mellékletei, a P.Ü.V.E.B. határozata, a Szoc. Eü. És K. 
Biz. határozata és a I. S. B. határozata a jegyzőkönyv 4. számú melléklet./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 2014. évi költségvetési rendelet megvitatása. Kérem a 
közgazdasági csoportvezetőt, szóbeli kiegészítését mondja el. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Annak oka, hogy ma tárgyalni kell a 
költségvetést az, hogy a költségvetési törvényt december 21-én fogadta el a Parlament és a 
rendelkező részei hatályba léptek december 22-én. Korábbi években január 1-jén lépett 
hatályba, most csak a mellékletek léptek január 1-jén hatályba, így a 45 napot december 22-
től kellett számolni, így február 5.-e a határidő, amíg a képviselő-testület elé be kell 
terjeszteni. A finanszírozás a tavalyi évhez hasonlóan feladatfinanszírozás. Ami kedvezőbb, 
hogy tavaly 9,63 főt ismert el az önkormányzat hivatalának működéséhez a költségvetés, most 
11,24 főre kaptuk meg a támogatást. A zöldterület gazdálkodással kapcsolatos támogatás 
hasonló, mint 2013-ban volt. Közvilágításra tavaly 5.578.000,- Ft-ot kaptunk, most 
9.034.000,- Ft-ot, mert változtak a finanszírozás alapjai, a kiépített hálózat hossza alapján 
történik a finanszírozás. A köztemetőnél szintén többet kaptunk, tavaly 2.211.000,- Ft-ot, most 
3.548.000,- Ft-ot. A közutaknál jelentősen nagyobb összegű a támogatás, tavaly 496.000,- Ft, 
idén 6.129.000,- Ft, mivel az utak hosszát vették figyelembe. Az óvoda finanszírozása hasonló 
a tavalyihoz, amivel több pénzt kaptunk, az a pedagógus béremelés miatt történt, de várhatóan 
így sem lesz elegendő. A szociális ágazatnak a finanszírozása hasonló a tavalyihoz. Most 
kiosztásra került a Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Társulás 
költségvetése, amit a Társulási Tanácsnak kell elfogadnia, de az önkormányzat biztosítja a 
teljes összeget rá. Jelentős változás a gyermekétkeztetés, tavaly a kedvezményezettek 
létszáma alapján kaptuk az alapfinanszírozást, igaz évközben volt egy kiegészítő 
finanszírozás, ami kapcsán 17 millió Ft-ot pluszban le tudtunk igényelni. 2014-ben a 
tényleges költségek alapján próbálják a gyermekétkeztetést finanszírozni, ami valószínűleg 
fedezni is fogja ezt a kiadást. A kiadásaink meghatározó tényezői a személyi juttatások, ami 
növekmény az csak a soros előrelépések, illetve a pedagógus béremelések miatti 
bérnövekmény, illetve a minimálbérre történő kiegészítés. Sajnos nagyon sokan azért kapnak 
béremelést, hogy a minimálbérre ki legyen egészítve a bérük. Közalkalmazottak és az 
önkormányzat hivatalában dolgozók között is vannak, akik minimálbéren dolgoznak. A 
köztisztviselők bérében 6 éve nem történt változás. Az átadott pénzeszközök között 24 millió 
Ft az iskola működésével kapcsolatos kiadás, illetve a 64.542.000,- Ft a csatornázás utáni 
útburkolat javítás, amit a társulásnak adunk át. 2013-ban már 20 millió Ft-ot átadtunk, 
ezeknek a forrása kincstárjegy értékesítés lesz. Felhalmozási kiadásokat jelentős összegben 
nem terveztünk, egy áthúzódó van a falumegújítás pályázatnál, egy minimális összeg a 
padoknak a lehelyezése. A padokat és szemeteseket még tavaly kifizettük, és le is szállították. 
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Ami a költségvetés összeállításánál sajnálatos, hogy az önkormányzat adóbevételei, amit talán 
fejlesztésre lehetne fordítani, az most működési kiadások fedezetéül szolgál. Ezen majd lehet, 
el kell gondolkodni, hogy módosítsuk a költségvetést, mert az intézmények vezetőivel és 
munkatársaival tartott egyeztető tárgyaláson elhangzottak plusz igények, amiből esetleg be 
lehetne építeni a költségvetésbe.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük szépen. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: A hivatalhoz több dolgozó jut. Most fel is töltötték a létszámot? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Már eddig is ennyi volt, de véleményem szerint a 11,24 fővel 
sem tud működni, ezt pótolni kell. Ráadásul az idei évben még három választás várható. Ez a 
munkaleterheltséget jelentősen megnöveli.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Aki minimálbéren van, annak nem lehetne egy kicsit emelni, nagyon 
nagy teher volna? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A minimálbéresek kaptak emelést, azért vannak többen 
olyanok, akiknek a bérét lassan utoléri a minimálbér. A minimálbér már régen rácsúszott a 
táblára és egyre jobban, a különbség eltűnik, mert az egyikét nem lehet emelni, a másikat 
emelni kell, a minimálbér emelkedése miatt.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Sajnos már a középfokú végzettségű 
dolgozók is minimálbéren vannak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az óvodában a dajkák is, mert a pedagógusok kaptak 
béremelést, de a fizikai alkalmazott sem az iskolában, sem az óvodában nem kapott, most 
emelkedett a bérük, de csak a minimálbérre történő kiegészítés miatt. A bölcsődében és a 
szociális ágazatban is vannak minimálbéres dolgozók.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Bölcsőde finanszírozása? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az egész rendszerre vonatkoztatottan, amiben benne van a 
nappali ellátás, a bölcsőde, a házi gondozás 13,9 millió Ft-ot teszünk hozzá. A normatíva nem 
fedezi sem a nappali ellátást, sem a bölcsődei ellátást.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az előterjesztésben szerepel, hogy az önkormányzatokat megillető 
egyes költségvetési támogatásokat csökkenti az ún. „beszámítás”. Kiszombort érinti? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Igen, 2,8 millió Ft körüli összeggel 
csökkentik a finanszírozást. Tavaly 8.976.000,- Ft volt, amit évközben módosítottak a 
szerkezetátalakítási tartalékból.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: A tavalyi költségvetési főösszesen mennyi volt? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hasonló nagyságú, de ezt így nem lehet összehasonlítani, 
mert tavaly benne voltak olyan pályázati összegek, amik áthúzódtak. Ha megtervezünk 
közmunkát bruttó módon, az is megemelheti. Tavaly az eredeti költségvetésben benne volt a 
közmunka. Most csak az van benne, amit tudunk.  
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Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Tavaly pénzmaradvány is volt 
felhasználva, benne volt 40 millió Ft-os hiány, most viszont a 65 millió Ft van benne, ami 
átadott pénzeszköz.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Finomítani kell még a költségvetést, illetve az 
intézményeknél sem érkezetek be beárazva a plusz igények. Van egy kimutatásunk az 
intézményi többletigényekről. Ady Endre Művelődési Ház: villámhárító rendszer felújítása. 
Kint volt a katasztrófavédelem tavaly és megállapították, hogy rossz a villámhárító-rendszer, 
javítsuk ki. Kértünk határidő módosítást, ami április végén lejár. Kint volt Benák Zoltán és azt 
mondta, ha leszedjük a régi villámhárítót, össze fog törni a pala. Utána felrakunk egy új 
villámhárítót, úgy megrongálódik a pala, hogy ki kell cserélni. Javaslom a testületnek, hogy 
hatalmazzanak fel arra, hogy kérjünk Lindab tetőre árajánlatot, mert így a villámhárító 
cseréjének nincs értelme. Ezt önkormányzati forrásból kellene megcsinálni. Fel van írva 
nyílászárók szakszerű szigetelése, ajtók, ablakok, tisztasági festés: aula, iroda, oldalsó terem, 
WC-k, egyéb helyiségek; udvarra nyíló kapu felújítása, cseréje; udvar tereprendezése; 
kerékpártárolók rögzítése az árkád alá, de azt megbeszéltük, hogy nem lesz; korlát 
felszerelése az árkádoknál a könnyebb közlekedés elősegítésére; homlokzat rendbetétele az 
utcafronton; elektromoshálózat-felújítás, energiatakarékossági szempontokat figyelembe véve 
LED-es izzók. Ezzel most jelen pillanatban nem tudunk mit kezdeni. Azt mondta államtitkár 
úr, hogy utána fog nézni az energiaracionalizálási pályázatnak. Most várni kell a művelődési 
házat illetően azért, mert ha megnyerjük a pályázatot, akkor gyakorlatilag a fűtés, homlokzat-
felújítás, az elektromoshálózat-felújítás megoldott lenne. A villámvédelem nem lenne 
megoldott a tetővel együtt. Ha nem nyer a pályázat, akkor megnézzük, mit tudunk megoldani. 
Most a művelődési házra vonatkozóan árajánlatot kell kérni a tetőre.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mit kifogásoltak a villámhárítónál? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Nincs baj vele, csak az előírásoknak nem megfelelő.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az óvoda: játszóudvar játékainak felülvizsgálata. Ezt úgy 
szeretnénk megcsinálni, hogy az önkormányzati tulajdonú játékokat összevonva, bölcsőde, 
játszótér, így kapunk árkedvezményt. Ezt be kell tenni a költségvetésbe. Fénycsövek és izzók 
cseréjére 50.000,- Ft-ot kérnek, ezt is csinálni kell. Konyhán meghibásodott az ételmintás 
hűtőszekrény, megvásárlásra került, 60.000,- Ft volt. Konyhai vasajtó zárcseréje, ajtócsere 
kellene. Ezeket is be kell árazni. Két épület alatti csőtörés megszüntetése, folyamatban van az 
árajánlat. Tegnap jelezte az óvodavezető, hogy a konyhában lévő metlaki is megsüllyedt, lehet 
ott is törés van. Meg kell kameráztatni. Átfolyós vízmelegítő kellene és internet beszerelése a 
régi épületrészbe, de ezek nem túl nagy nagyságrendűek. Két forgószék, valamint a konyha és 
5 gyermekmosdó fertőtlenítő meszelése. Könyvtár: scannelő, előtérfestés, villanyautomata 
doboz áthelyezése, folyóirat állvány és takarítógép a plusz igény. A könyvtárnál ugyanaz a 
szituáció, hogy addig nem szabad festeni, villanyautomata dobozt áthelyezni, amíg nem 
tudjuk, hogy a pályázat nyert, de a scannelő, az állvány és a takarítógép összegét be kellene 
tenni a költségvetésébe. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Villanyóra áttételénél nem azt csinálják, hogy előreteszik a 
szabványdobozt? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudjuk, még nem mentünk utána. 
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Nógrádiné Vígh Krisztina könyvtáros: Lehet, korszerűsíteni kellene, de nagyon magasan 
van, nehéz elérni. Ez csak az automata. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meg kell várni, mi lesz a pályázattal. Az idősek otthona kért 
40 l-es bográcsot 8.000,- Ft, bográcsállványt 7.500,- Ft, ipari sütőt 4 tepsist. Még az 
elektromos hálózat felújítása folyamatban van, utána mindenképpen meg kellene vásárolni. 
Fényképezőgép kellene a rendezvényeihez 46.000,- Ft-ért. Szeretnének 6 db sörpadot, 3 db 
sörasztalt, ami 90.000,- Ft, ezzel nincs is baj, de szeretnének fából készült kiülőt zsindellyel. 
Felmérte Hegedűs István, a nagyobb anyagköltsége 496.000,- Ft, a munkadíja 400.000,- Ft, a 
kisebbik 380.000,- Ft, illetve 350.000,- Ft, valamint térkövezés kellene és lazúroztatni. A 
térkőre 120.000,- Ft-ot, a lazúrozásra 60.000,- Ft-ot írt. Ezt meg kellene nézni. Gond van 
azzal is, hogy hova lehetne kihelyezni. Az udvaron van egy hatalmas szennyvízakna, és 
amikor eljutunk az önkormányzati többletigényekhez, ott is meg fog jelenni a szennyvízaknák 
betöltésének költsége, ami várhatóan nagy összeg lesz. Az ÖNO-nál van egy hatalmas, nagy 
területű szennyvízakna fedő, össze se lehet törni, mert olyan vastag, amihez már gép kellene, 
ami oda be sem tudna menni. A szennyvízaknát itt is be kellene tölteni és az összes többi 
intézménynél, nem tudjuk, hogy mi ennek a költsége.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ha betöltetjük a szennyvízaknát, oda két évig semmit nem 
lehet rakni, annyit fog ülepedni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kértem Gábor Vilmost, nézzen utána, ezekre milyen 
szabályok vonatkoznak. Az sem szerencsés, ha ottmaradnak. 
 
Bacsa György alpolgármester: Félreértett, be kell tölteni, de utána nem lehet egy-két évig 
semmit ráépíteni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A kiülők mekkorára vannak tervezve?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: 7 x 4 m-es, a másik 7 x 3 m-es.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A kiülőket el tudom képzelni az épület melletti üres területen. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Hallva a méreteket, igaz nem fából és tudom, szépen 
megcsinálná az árajánlatot adó, de nagyon jó minőségű, mobil pergolákat lehet kapni akár az 
Ikeában vagy a Baumaxban.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az épület melletti üres területen az idén fogunk nekikezdeni, 
hogy valamiféle tereprendezés megtörténjen. Arra várni kell, hogy az szépen beálljon. Az üres 
területen a fal mellé nem célszerű rakni, mert déli fekvésű, nagyon meleg lenne, a hátsó rész 
este kap napot, az épület másik oldalára sem rakhatjuk, mert szűk a rész, vagy az üres telken a 
szomszédház felöl lehetne rakni. Most még nagyon rossz a terep, keressük a megoldást, hogy 
mit lehetne tenni. 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Tegnap érkezett meg az árajánlat, nyilván így 
kezelhetetlen, mert hiába vettük le a méretet, alig 200.000,- Ft-tal kevesebb. 30 fővel 
számolunk, csak ha mi vagyunk. Gondolkodtunk esztétikus csővázas és palatetős 
megoldásban is. A gyerekeknek is jó lenne, mert augusztusban ott vannak. Több korosztály is 
tudná hasznosítani. Nem tudjuk, hogy ki az, aki kivitelezni tudná számlával valamilyen 
kevésbé esztétikus megoldásban. Az lenne a lényeg, hogy fedett legyen és tartós. 
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Bacsa György alpolgármester: Ezt legjobban és a legolcsóbban a véleményem szerint a 
nagyéri Panyor Istvánnal lehetne megcsináltatni. Akácból meg lehetne csináltatni a vázat és 
lehet kapni tetőre vastag nádpallót, ami össze van szőve.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Számítógépet kér még az idősek otthona. A tüzeléstechnikát 
meg kell oldani a költségvetésből. Bölcsőde: a terasz és a kapu felőli bejáró betonos részét 
140 m2 sima felület javítását, valószínű ezt el kell bontani és újracsinálni. Csoportszobákban 
parketta 60 m2 csiszolása, háromrétegű lakkozása. Ezt meg kell nézni, hogy egyáltalán az a 
parketta használható-e, lakkozható-e. A tüzeléstechnikát itt is meg kell oldani. Családsegítő és 
gyermekjóléti szolgálat többletigénye: telefon a klárafalvi dolgozónak, számítógép 
monitorral, illetve a pszichológus óraszámát kellene duplázni, mert nagy a szükséglet rá. Ha 
tudja vállalni, akkor meg kellene adni. A gyermekjóléti szolgálat által szervezett program 
megvalósítása. Védőnő felírta a bőrgyógyászatot, hallásvizsgálatot, szemészetet, fülorr-
gégészetet, nőgyógyászatot, ultrahangot, ortopédiát, érsebészetet, ezekre a szűrővizsgálatokra 
320.000,- Ft-ot, szerintem ezt biztosítani kellene. Riasztó akkumlátorcserét, valamint 
meszelést kér. Hegyes doktor úr szeretne egy új számítógépet, házi orvosi dokumentációs 
rendszer gépigényének megfelelőt. Most kapott számítógépet, meg kell nézzük, hogy ez az 
alap-felszereltségi listában benne van-e. Kér még a bejárat előterénél festést. Kiss doktornő 
festést kér. Idősek otthona is kér tisztasági meszelést konyhában, mosókonyhában, férfi és női 
fürdőszobában. Ha megcsinálták az elektromos felújítást, utána lehetne kezdeni. 
Polgármesteri Hivatal irattári selejtezést szeretne 400.000,- Ft-ért. Börcsökné Balázs Márta 
javasolta, hogy kellene egy komoly kávéfőző a Hivatalba. Az önkormányzat részéről 
összeírtuk: a temetőben a ravatalozó faszerkezetének festését, kerítés festését 250.000,- Ft, 
valamint a temető nyilvántartást kell elkészíttetnünk, ami óriási összeg 1.130.000,- Ft. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Mit takar ez a nyilvántartás? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt, hogy minden sír digitális felületre kerül, melyik meglévő 
hol van, az új parcellák hol vannak, valamint felkerül rá, hogy ki van oda temetve és 
hozzárendezve a nyilvántartásunkat, mert itt komoly hiányosságaink vannak. Ezt meg kell 
csináltatni. Volt már belőle kellemetlenségünk. Szent István téri lakások füstgázelvezető 
kéményeit fel kell újítani, 12 db 370.000,- Ft/db-ja. Ennek még utánanézünk. A kéményseprő 
kimutatta, hogy nem megfelelőek. Megfontolandó a nyílászárók cseréje, kérni fogunk 
árajánlatot. Lépcsőházi ajtók, ablakok festése. Hivatal épülete: a házasságkötő terem ablakait 
szerettük volna lefestetni, de ezt sem kezdjük el addig, amíg a pályázat eredménye ki nem 
derül. Közterületre 3 millió Ft-ot terveztünk fásításra, játékok felülvizsgálatára 100.000,- Ft-
ot, de kevesebb lesz, mert közösen csináljuk. Közlekedési táblák pótlására még nincs összeg. 
Traktorvásárlást javasolnánk, vagy legalábbis a pótkocsi cserét. A traktort fel kell újítatnunk, 
aminek a költsége 600.000,- Ft lesz. Új traktorra is kértünk árajánlatot a KIOTI 55 IC 
7.747.000,- Ft, az MTZ 320 típusú 4.445.000,- Ft. Használt traktor vásárlását nem javaslom. 
Új pótkocsi 2,5 tonnás 1.778.000,- Ft. A jelenlegi nagyon tönkrement a beton hordásával. A 
pótkocsit ki kellene cserélni és a traktort fel kellene újítani.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Felújítani a traktort és megnézni egy hasonló 25-30 lóerős traktor 
mennyibe kerül. Pótkocsit meg kellene vásárolni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Renault gépkocsit le kellene cserélni, nagyon rossz 
állapotban van. Szóba jöhet használt vagy új. Kértünk árajánlatot, az új 3.824.000,- Ft.  
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Bacsa György alpolgármester: Budapesten van használtautó-kereskedés, ahol Renault-kat 
Franciaországból hoznak be, nagyon jó áron, egy év garanciával, szervizkönyvvel. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Felírtuk még az intézményi szennyvízaknákat, 500.000,- Ft-
ot terveztünk. A fogorvostól kértem, hogy kérjen kettő árajánlatot középkategóriás gépekre, 
bruttó 3,9 millió Ft körüliek, ebben benne van a szék és a kezelőegység is. Tisztelt Képviselő-
testület! Az a javaslatom, hogy tegyünk bele a pluszigényekből például a fogorvosi 
kezelőegységet is. Az intézmények részéről jelzett, többletkiadással járó méltányolható 
igényekkel kiegészítve hozzuk a következő soros testületi ülésre a költségvetési rendelet-
tervezetet, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 26/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A 2014. évi költségvetési rendelet I. változatának megvitatása 
 
26/2014.(II. 4.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte és megvitatta az 
önkormányzat 2014. évi költségvetése I. változatának tervezetét és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 2014. évi 
költségvetése előterjesztett I. változatát alkalmasnak tartja arra, hogy Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzata 2014. évi költségvetése tervezete előterjesztéseként a február 25.-ei ülésén 
tárgyalja azzal, hogy figyelembe kell venni a költségvetési szervek vezetőivel és 
munkatársaival megtartott egyeztető tárgyaláson az intézmények részéről jelzett, 
többletkiadással járó méltányolható igényeket. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! Egyéb kérdés, észrevétel? 
Amennyiben nincs, köszönöm a megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 
 
 


